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Spørgsmål nr. 1095 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvorvidt videoovervågningen 
i København og Aalborg af hhv. Strøget og Jomfru Ane Gade 
har den bedste teknologiske kvalitet, eller om det pågældende 
udstyr med fordel kan forbedres og/eller udbygges kvalitets-
mæssigt og geografisk.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Københavns Politi har oplyst, at den teknologiske kvalitet af 
det overvågningsudstyr, der anvendes på Strøget, må betrag-
tes som værende høj. Overvågningsudstyret dækker en 
strækning af Strøget fra Rådhuspladsen til Ny-
torv/Gammeltorv. Udstyret har efter Københavns Politis op-
fattelse vist sig at kunne fungere tilfredsstillende, men syste-
met er fortsat under etablering. Københavns Politi forventer, 
at systemet vil komme til fuldt ud at kunne opfylde den ud-
færdigede kravspecifikation og derved leve op til forudsæt-
ningerne for videoovervågningsprojektet.

Nordjyllands Politi har oplyst, at videoovervågningen i Jom-
fru Ane Gade i Aalborg generelt fungerer tilfredsstillende. 
Endvidere har Nordjyllands Politi anført, at politikredsen er 
opmærksom på den teknologiske udvikling, som løbende gi-
ver mulighed for forbedringer, herunder ved optagelse i høje-
re opløsning, der resulterer i mere detaljerede billeder. Imid-
lertid har Nordjyllands Politi ikke aktuelt planer om udskift-
ning af udstyret. Der er heller ikke aktuelle planer om at ud-
vide den eksisterende videoovervågning i og omkring Jomfru 
Ane Gade i Aalborg til andre områder i byen. Det bemærkes i 
den forbindelse, at videoovervågningen i og omkring Jomfru 
Ane Gade er etableret på baggrund af det særlige restaurati-
onsmiljø i området.”


